



*Alan William Conn*

## Canadian Anaesthetists' Society Gold Medal

## La Médaille d'Or de la Société Canadienne des Anesthésistes

Alan William Conn, Professor Emeritus, Department of Anaesthesia, University of Toronto, and former Anaesthetist-in-Chief and Director of Intensive Care at The Hospital for Sick Children, Toronto, was awarded the Gold Medal of the Canadian Anaesthetists' Society at the Society's annual meeting in Edmonton in June 1994. Dr. Conn's career has coincided with the evolution of modern anaesthesia in Canada, and his contributions merit recognition.

Alan Conn graduated from the Faculty of Medicine in 1948. After internship and a brief period of family practice, he enrolled in the anaesthesia residency programme in Toronto. This training culminated in his appointment as staff anaesthetist at The Hospital for Sick Children and the subsequent award of a Travelling Fellowship by the R.S. McLaughlin Foundation. (He and Dr. Stuart Vanderwater were the first anaesthetists to be granted these Fellowships.) Dr. Conn spent his Fellowship year visiting the paediatric hospitals of Great Britain. His mentors included R.W. Cope of the Great Ormond Street Hospital in London and E.A. Pask in Newcastle-upon-Tyne.

On his return to Toronto in 1953, having recovered from a serious injury sustained in the Harrow train disaster, Dr. Conn obtained a B.Sc. in Pharmacology and the Fellowship of The Royal College of Physicians and Surgeons of Canada. He also became a Fellow of the American College of Anesthesiologists and of the American Academy of Pediatrics.

In 1960, appointed Anaesthetist-in-Chief at The Hospital for Sick Children at the early age of 35, Dr. Conn embarked with vigour on a programme of innovation and improvement. He recruited additional staff, fostered research and encouraged subspecialization. His teaching influenced many. He initiated a programme of clinical and research fellowships in his department, which has resulted in a succession of well-qualified appointees. In

Alan William Conn, *professor emeritus* d'anesthésie de l'Université de Toronto et autrefois anesthésiste en chef et directeur de l'unité des soins intensifs de l'Hôpital pour enfants malades de Toronto a reçu la médaille d'or de la Société canadienne des anesthésistes lors de la réunion annuelle de la Société à Edmonton en juin 1994. La carrière du Dr. Conn a influencé l'évolution de l'anesthésie moderne au Canada et sa contribution mérite notre reconnaissance.

Alan Conn a reçu son doctorat de la faculté de médecine en 1948. Après l'internat et une brève expérience en médecine de famille, il se joint au programme de résidence en anesthésie de Toronto. Sa formation est couronnée par un poste d'anesthésiste à l'Hôpital pour enfants malades de Toronto et une bourse d'étude à l'étranger de la Fondation R.S. McLaughlin (avec le Dr. Stuart Vanderwater, il fut le premier anesthésiste à mériter cette bourse). Le Dr. Conn en profita pour fréquenter les hôpitaux pédiatriques de Grande-Bretagne. Parmi ses maîtres, il faut mentionner R.W. Cope du Great Ormond Street Hospital à Londres et E.A. Pask à Newcastle-upon-Tyne. Après avoir récupéré d'une blessure grave subie lors du désastre ferroviaire d'Harrow, le Dr. Conn obtient un B.Sc en pharmacologie et le titre d'associé du Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada. Il devint aussi associé de l'American College of Anesthesiologists et de l'American Academy of Pediatrics.

En 1960, comme anesthésiste en chef de l'Hôpital pour enfant malades de Toronto, il inaugure un programme énergique d'innovations et d'améliorations. Il recrute des anesthésistes additionnels, favorise la recherche et encourage la sous-spécialisation. Dans son département, il forme un groupe de cliniciens et de chercheurs, ce qui lui permet de choisir un personnel hautement qualifié. En 1964, il institue les conférences pédiatriques biennales auxquelles des conférenciers de réputation internationale continuent de participer.

1964 he instituted biannual Paediatric Anaesthesia Conferences to which eminent guest speakers from around the world continue to be invited.

Dr. Conn was appointed Professor of Anaesthesia at the University of Toronto in 1967 and held assistant professorships in the Department of Paediatrics and the Department of Pharmacology. His memberships in learned societies include the American Society of Anesthesiologists, the Academy of Anesthesiology, the International Anesthesia Research Society and the Society of Critical Care Medicine, in addition to the Canadian Anaesthetists' Society. He served as an examiner for the Fellowship of The Royal College of Physicians and Surgeons of Canada and as a member of the editorial board of the *Journal of the Canadian Anaesthetists' Society*.

In 1971 Dr. Conn created a separate Department of Intensive Care and became its first full-time director, a post he held for a decade. He also encouraged the development of respiratory technology in Canada. In the years preceding his retirement in 1988, his opinion was sought internationally as a consultant and advisor in critical care medicine. His publications (some 80 all told) cover a broad range of topics from the early days of cardiac anaesthesia in children to his more recent contributions on the treatment of near-drowning. An accomplished speaker, he has presented over 200 papers in the course of a career characterized by ability, leadership and enthusiasm. In 1990 he received the R.M. Smith Award of the American Academy of Pediatrics and in 1994 he was elected a Fellow of the Royal College of Anaesthetists of England. The presentation of the Society's Gold Medal to Alan William Conn is most appropriate.

J.E.S. Relton MB FRCPC

Le Dr. Conn est nommé professeur titulaire d'anesthésie à l'université de Toronto en 1967 et occupe un poste de professeur adjoint aux départements de pédiatrie et de pharmacologie. En plus de la Société canadienne des anesthésistes, il fait partie de plusieurs sociétés savantes dont l'American Society of Anesthesiologists, l'Academy of Anesthesiology, l'International Anesthesia Research Society et la Society of Critical Care Medicine. Il a été examinateur au Collège Royal des médecins et chirurgiens du Canada et un membre du conseil de rédaction du *Journal de la société canadienne des anesthésistes*.

En 1971, le Dr Conn inaugure un département de soins intensifs indépendant dont il devient le premier directeur à temps complet, poste qu'il occupe pendant dix ans. Il encourage le progrès de l'inhalothérapie canadienne. Avant sa retraite en 1988, la communauté internationale fait appel à son avis de consultant et conseiller dans le domaine des soins intensifs. Ses publications (80 en tout) couvrent une vaste étendue de sujets, de la naissance de l'anesthésie cardiaque pédiatrique à ses plus récentes contributions sur la noyade. Conférencier remarquable, il a présenté plus de 200 travaux au cours de sa carrière marquée par la compétence, le leadership et l'enthousiasme. En 1990, il reçoit le prix R.M. Smith de l'American Academy of Pediatrics et en 1994, il est élu associé du Royal College of Anaesthetists of England. La médaille d'or de la Société ne pouvait être plus méritée.

J.E.S. Relton MB FRCPC